
Komisia pre riešenie cyklistickej dopravy v Trenčíne 

 
zápisnica zo zasadnutia Komisie konaného 26. 9 . 2022 
v sobášnej miestnosti MsÚ na Mierovom námestí č. 2 v Trenčíne. 
 
 

Prítomní    neprítomní osprav.                   Neprítomní neosprav. 
poslanci 
Mgr. Richard Medal (preds.)   Martin Barčák 
Richard Ščepko   Ing.DominikGabriel    
Patrik Žák, B.S.B.A    JUDr.Martin Smolka   
Martin Trepáč 
MUDr. Šimon Žďárský  
odborníci       
Ing. Igor Ševčík    RNDr. Ján Hanušin  Peter Božík  
           

Ing. arch. Pavol Guga (garant)   
 

1. Otvorenie a schválenie programu 

Rokovanie komisie zahájil pán R. Medal  predseda cyklokomisie. Privítal všetkých prítomných. 
Prítomní sú šiesti členovia cyklokomisie. Komisia je uznášaniaschopná.  
Po doplnení bol navrhnutý nasledujúci program zasadnutia: 
 

1. Otvorenie a schválenie programu 
2. Aktuálny stav schválených, cykloprojektov v schvaľovacom procese a pripravovaných 

cykloprojektov financovaných z EU aj projektov z rozpočtu mesta Trenčín 
3. Aktuálny stav prípravy etapy vážskej cyklomagistrály cez mesto Trenčín 
4. Zoznámenie členov CK s výsledkom kontroly podpory cyklistickej dopravy, vykonanej v 

Trenčíne Najvyšším kontrolným úradom SR 
5. Rôzne 
6. Záver 

 
Komisia hlasovaním 6 za schválila navrhnutý program zasadnutia.    
 
 

2. Aktuálny stav schválených, cykloprojektov v schvaľovacom procese a pripravovaných 
cykloprojektov financovaných z EU  

 
Stav cykloprojektov aktuálny k 20.9.2022 bol zaslaný členom cyklokomisie spolu s pozvánkou. 
 

Pán Korienek – začal sa realizovať zjazd zo železničného mosta na hrádzu. Odstránil sa múrik, robia 
sa stavebné úpravy do plochy 25m2.  
Zároveň sa realizuje napojenie starého cestného mosta, na novú cyklotrasu, odfrézoval sa asfalt.   
Na ministerstve máme schválený projekt na 1. etapu Brnianska – od Zlatovskej po Bratislavskú. 
Pripravujú sa podklady na verejné obstarávanie. Vzhľadom na časový odstup je potrebné aktualizovať 
rozpočet. Pôjde to teraz na rokovanie MsZ. Projektant nám aktuálne poslal situáciu aj na 2. etapu na 
hrádzu. Behom dvoch týždňov by mal byť hotový projekt. 
Máme zmluvu na pokračovanie Zlatovskej na Bratislavskú s prechodom pre chodcov na Žabinskú. 
Ešte to musí ísť na kontrolu. 
Stav ostatných akcií je nezmenený.   
Napojenie Opatovskej na Vážsku cyklomagistrálu – je vydané územné rozhodnutie.   
Cyklotrasa Istebnícka – Vážska – projekt je na kontrole.  
 

Pán Hartmann – Cyklotrasa Trenčín – Soblahov – pripravuje sa nová trasa, zabezpečuje sa 
zameranie. Novú trasu musíme skoordinovať s pripravovanou súkromnou investíciou. Je šanca, že by 
sa na cyklotrase mohol tento investor aj spolupodieľať. V podstate sme v bode nula.  
Pán Medal – ako to vyzerá s riešením križovatky pri hoteli Elizabeth? V minulosti to bola v podstate 
naša priorita pre toto volebné obdobie. Zatiaľ sa vymenilo len technické zariadenie svetelnej 
križovatky, čo cyklistom moc nepomohlo.  
Pán Hartmann – Projektantka má od mesta objednaných viacero projektov, asi na tom ešte nezačala 
robiť.  



Skúsili sme dve cesty - jedna s posunutím prechodov, vytvorením prechodov aj pre cyklistov, 
križovatka pod mostom nestojí dodnes, nemáme tam ani vymenenú elektroniku. SSC opätovne 
neodsúhlasila dokumentáciu. Nevieme, čo stým máme robiť. Ak by sme ju vypli, musia to riešiť sami, 
lebo je to ich križovatka.  
Pri akútnom nedostatku dopravných projektantov sú tieto veci hlavne čo sa týka termínov neriešiteľné.  
Pán Ševčík – ako projektant môžem potvrdiť, že pri zákazkách väčšinou nestíhame. Je tu pretlak 
zákaziek. Investori priamo vstupujú do harmonogramu prác na projektoch podľa ich akútnosti.  
Do toho vstupujú zamietavé stanoviská, na ktoré je potrebné reagovať.  
Pán Hartmann – napríklad cyklotrasa Pod Juhom – odovzdaná kompletná dokumentácia, nedohodli 
sme sa s jediným súkromným vlastníkom. Pozemky síce môžeme vyvlastniť, čo je min. 4 ročný proces 
s neistým koncom. Čiže hľadáme nové priechodné riešenie. Jednoduché akcie už máme za sebou, 
teraz sme narazili na zložité.    
Financie na tento rok už máme minuté, už nemôžeme tento rok nič zadať. Ak vyskočí nejaká nová 
zmena, musíme presúvať s iného projektu z ušetrených peňazí.  
 

Pán Medal – v akom štádiu je príprava rozpočtu na budúci rok? Vyčleňovalo sa niečo na 
cykloprojekty? 
Pán Žák – v súčasnosti sa sedí nad rozpočtom, ktorý silne ovplyvnili kroky vlády – bonus, superhrubá 
mzda, ... a aj ceny energií.  
 

Pán Medal – v akom stave je značenie cyklotrás?  
Pán Korienek – obstaranie je od augusta na kontrole.  
Pán Hartmann – V máji bolo verejné obstarávanie, teraz je to na kontrole. V Bratislave majú teraz iné 
starosti. Je ešte tento rok to zrealizovať. Asfalt už je odfrézovaný, teraz by sa malo asfaltovať.  
V marci 2021 som to dával dokopy. Predpokladal som ukončenie realizácie najneskôr v máji 2022.    
 

Pán Trepáč – navýšenie financií, ktoré prešlo v júni na MsZ bolo počítané aj na cyklotrasu v Kubrej?    
Pán Korienek – zamerať sa to dalo, ale v projekte sa nepokračovalo.   
Máme balík financií na cyklotrasy, vznikla potreba na dofinancovanie Brnianskej, čo sa 3. krát 
prerábalo.  
Pán Hartmann – od podchodu pri Fiate by sa malo ísť po ulici Na Kameni na ulicu Pod horou na starú 
Kubranskú k predajni svietidiel a po ceste poza záhradky ku kyselke. Takže chýba prepojenie od 
podchodu na ulicu Na kameni a časť komunikácie Pod horou.    
Môžeme to naceniť, ale potom máme problém s projektantami.  
 

Požiadavka cyklokomisie –  v nadväznosti na požiadavku č. 1297/2022 požadujeme nacenenie - 
odhad finančných prostriedkov potrebných na zabezpečenie PD "Cyklotrasa - prepojenie Opatovskej 
ulice na Kubranskú kyselku" ako súčasti cykloprepojenia Vážskej cyklomagistrály cez podchod pod 
žel. traťou na ulicu Pod horou, Starú Kubranskú cestu (s jej zjednosmernením), okolo ZO Volavé . 
 

Pán Medal – v tomto kontexte to vyzerá, že Zámostie na tom je čo sa týka cyklotrás najlepšie, ale 
súvisí to s tým, že tieto akcie boli aj z hľadiska povoľovacieho najjednoduchšie.   
 
 

3. Aktuálny stav prípravy etapy vážskej cyklomagistrály cez mesto Trenčín 
 
Informácia od : Ing. Ondrej Repka – cyklokoordinátor TSK 
K úseku č. 3 Vážskej cyklomagistrály - Trenčín - Dubnica nad Váhom uvádzam nasledovné 
info: 
- 12.8. bola podaná žiadosť o NFP z Plánu obnovy, vyhodnotenie žiadostí by malo byť podľa 
MDV koncom roka 2022 
- stále nebolo vyhodnotené verejné obstarávanie na zhotoviteľa a nebolo vydané oznámenie o 
úspešnom uchádzačovi 
- predpoklad začatia stavebných prác je I. polrok 2023 
 

Pán Ševčík – Projekt neobsahuje osvetlenie.  
Pán Žák – pred pár týždňami sa uskutočnilo stretnutie na TSK aj s pánom Ondrejičkom z MHSL, 
vymenili si projekty, budú to riešiť v rozpočte. Išlo by minimálne o umiestnenie chráničiek ako príprava 
pre verejné osvetlenie.   
Pán Hartmann – Celé osvetlenie som dával do rozpočtu, neviem, či sa to tam dostalo, s tým, že 
chráničky sa majú položiť v rámci stavby. Na trasú 2 km je potrebné počítať min. 200.000€.   
Pán Medal – pri areáli gymnázia je cyklotrasa v kolízii s ihriskom a so stromom. Neviem, či to už je  
vyriešené. Je to skôr otázka na TSK.    



4. Zoznámenie členov CK s výsledkom kontroly podpory cyklistickej dopravy, vykonanej 
v Trenčíne Najvyšším kontrolným úradom SR 

 
Pán Medal – chcel som dať do pozornosti, že tu takáto kontrola prebehla.      

Kontrola podpory cyklistickej dopravy bola vykonaná na základe plánu kontrolnej činnosti NKÚ SR 
na rok 2022 v rámci strategickej oblasti dopravná infraštruktúra. Predmetom kontroly bol systém 
podpory cyklistickej dopravy a zistenie obmedzení pri budovaní cyklistickej infraštruktúry. Pri jej 
príprave boli využité okrem vlastnej analýzy i závery zo stretnutí so zástupcami samospráv a 
občianskych združení. Účelom kontroly bolo preverenie systému a koordinácie podpory cyklistickej 
dopravy. Pri kontrole výkonnosti boli uplatnené metódy a kontrolné postupy vychádzajúce z 
medzinárodných kontrolných štandardov. Údaje ku kontrole boli vybrané neštatistickými metódami, na 
základe profesionálneho úsudku kontrolóra a podľa povahy doručených a získaných informácií o 
kontrolovanom subjekte. 
 Predmetom kontroly bolo: 1. Systém podpory cyklistickej dopravy 2. Obmedzenia pri budovaní 
cyklistickej infraštruktúry. 
 

Pán Hartmann – U mňa sme sedeli minimálne 8 hodín, prebehlo to skôr na báze rozhovorov, ako 
postupujeme, aké máme problémy. Problémy s pozemkami, so spoluprácou s SVP, SSC, ŽSR. Medzi 
iným som ich informoval o činnosti cyklokomisie, o riešených problémoch. Úlohou nebolo kontrolovať 
činnosť mesta, ale diskutovať o procesoch, ktoré tu fungujú.      
Pán Žák – ja som ich informoval o akcii „Do práce na bicykli“, v podstate kontrolovali ministerstvo 
dopravy, a ich postoje a výkon práce z pohľadu rozvoja cyklistickej dopravy na Slovensku. Zisťovali 
skutočnosti, prečo sme na tom na Slovensku z hľadiska cyklodopravy tak zle.   
Výsledok bol medializovaný v denníku N.  
 
 

5. Rôzne 
 
Pán Medal – budúce zasadnutie by malo byť po voľbách 31. 10.2022, pokiaľ nebude nič dôležité na 
prejednanie, odporúčam tento termín vypustiť. Ďalšie veci týkajúce sa cyklokomisie sú na budúcich 
poslancoch.  
 

Pán Ščepko – z VMČ Stred sme mali požiadavku ohľadom zjazdu z nového cestného mosta na nový 
Nozdrkovský chodník. Chýba tam 3 metrový úsek, ktorý už dnes využívajú cyklisti. Chodník nie je 
nejako zvlášť chodcami využívaný. Je to vyústenie do prechodu pre chodcov, cyklista by mal 
zosadnúť z bicykla a prejsť pešo. Cyklisti tam budú jazdiť aj naďalej, je otázka, či cez zablatený úsek.    
Pán Hartmann – Je tam chodník, po ktorom nemajú chodiť cyklisti, je tam cyklochodník, po ktorom 
nemajú chodiť chodci. Máme cyklistov podporovať v jazde po chodníku pre peších? Je to 
kontraproduktívne proti tomu, čo chceme dosiahnuť. Je tu myšlienka vybudovať z Nozdrkoviec pre 
cyklistov výjazd na hrádzu povedľa plota ČOV.  
Pán Ševčík – Nebavme sa o tom, že tam ten cyklista aj tak chodí. Cyklista ide na priechod pre 
chodcov s bezbariérovým napojením, nebezpečnou rýchlosťou vletí do neprehľadnej dopravnej 
situácie.   
 

Pán Medal – mám jednu otázku na pána Ševčíka, v akom stave je plánovaná zmena dopravného 
riešenia na nám. Sv. Anny – odbočenie cyklopruhu na Horný Šianec.  
Pán Ševčík – v tejto križovatke som neprišiel na žiadne zmysluplné riešenie, vždy bude kolízia vozidla 
odbočujúceho doprava a cyklistu v priamom smere.  
Pán Hartmann – musíme prinútiť vodiča pri odbočení spomaliť.  
Pán Žák – keby sme tam urobili vyvýšený celý priechod ako na Karpatskej?  
Pán Ševčík – to by bolo riešenie, to by dávalo zmysel. Priama trasa by zostala na úrovni komunikácie.  
Pán Hartmann – Nie je to dobré riešenie, nakoľko sa vodič sústredí na vyvýšený priechod a nevšimne 
si cyklistu.  
Pán Ševčík – zajtra máme koordinačnú poradu ohľadom prestavby susedného objektu, skúsim 
opätovne ponúknuť toto riešenie. Zistím, či bude mať investor stále ambíciu na úpravu križovatky, ako 
to v minulosti prezentoval.      
Pán Ščepko – vrátim sa k Nozdrkovciam, jestvuje nejaké rozumné riešenie? Sú to cyklisti, ktorí idú do 
leteckých opravovní.  
Pán Hartmann – určite jestvuje, ešte som sa tomu problému podrobnejšie nevenoval. Problémom sú 
cyklisti, ktorí namiesto toho aby pri zjazde z mosta vyšli na komunikáciu, cestu si skracujú chodníkom 
pre peších. Je to rovnaký prípad ako zábrany pred železničnou traťou nie sú na ochranu vlaku ale na 
to, aby sa vyhol nebezpečnej situácii.     



 

Pán Ševčík – rád by som sa začal baviť o prípadnom smerovaní činnosti cyklokomisie v budúcom 
volebnom období, aké nové akcie by sme si predstavovali zaradiť do zásobníka cyklotrás 
a cykloopatrení. Je potrebné mať stále niečo v zálohe, aby sme mali na čom robiť.   
 

1. Ja by som mal napríklad nový námet – prepojenie Kubrej a Kubrice „betónkou „ so  
Soblahovom. Dá sa tam dostať, ale ťažko.  
Pán Hartmann – Ja by som mal návrh na toto prepojenie – ísť cestou na chatu OSP za otočom cez 
most a za mostom doprava.  
Pán Ševčík – tiež som mal túto myšlienku, po dohode s lesákmi urobiť štrkovú neasfaltovú cyklocestu 
s odvodnením, nakoľko tam býva blato.  
 

2. Pripojenie Novín s Legionárskou – t.j. pripojenie Dolného mesta na Vážsku cyklomagistrálu  
asi okolo bývalej polikliniky podchodom.   
Pán Medal – vidím tam problém, už teraz sú tam tlaky, aby sme cyklistov z podchodu úplne vylúčili.  
Pán Hartmann – Niekedy tomu nerozumiem, tento chodník je širší ako Nozdrkovský, a je rovný 
a prehľadný.   
 

Ďalej prebehla diskusia na tému pripojenie Dolného mesta na Vážsku cyklomagistrálu, táto 
téma sa na úrovni cyklokomisie už pred dlhším časom preberala.  
 

Pán Ščepko – Ďalšiu cyklokomisiu by sme mohli začať prehľadom cyklodopravy na podklade 
cyklogenerelu, zdokumentovať, ktoré úseky sú zrealizované, ktoré sú pripravené, a ktoré je potrebné 
vyriešiť.  
Pán Hartmann – Ako prioritu odporúčam sústrediť sa na spájanie zrealizovaných cyklotrás, je kopec 
cyklotrás „odnikiaľ nikam“.  Na Zámostí cykloprepojenia už ako tak fungujú. Na ľavej strane máme 
trasy, ktoré nie sú prepojené.  
 

Pán Trepáč – ja by som navrhoval tému prepojenia Opatovej s Trenčianskou Teplou, možno popri 
hlavnej ceste.      
Pán Hartmann – Túto trasu predsa máme ako cyklomagistrálu, je zbytočné budovať cyklotrasu 50 od 
plánovanej.  
Pán Trepáč – po tejto strane jazdia aj vždy budú jazdiť cyklisti, aj keď bude cyklomagistrála. 
Pán Ševčík – na túto tému sa môžeme baviť po dobudovaní cyklomagistrály, potom to môžeme riešiť.   
Trenčín má na svojom území prepojenie na cyklomagistrálu cez Mlynskú ulicu. Prepojenie Dobrú 
a Teplú si musí riešiť Trenčianska Teplá. Cyklomagistrála je z dôvodu, aby cyklisti nemuseli ísť na 
hlavnú cestu.  
 

Pán Ševčík – v mobilite sa mení strašne veľa vecí. EK na nás ušila zmeny. Slováci sú tak lenivý 
národ, že sa nevieme dokopať k zmenám návykov. Napríklad dnes začalo pršať a všetci sme si ráno 
sadli do aut, mesto bolo prepchaté kolónami.    
Ďalšia téma môže byť na diskusiu – vozenie detí zo škôl na krúžky – vhodnejšie je ich sústredenie.   
V Trnave primátor pristúpil radikálne – obmedzuje vodičov. Asi tam musí byť kompromis.    
Pán Hartmann – ja by som urobil nepopulárne opatrenie – zrušil by som parkoviská pred školami – 
prípadne spoplatnené. Odstavné miesta na vyloženie detí pred školami nefungujú.  
Pán Medal – ako veľkú tému do budúcnosti vidím – bezpečné cesty do školy. Mám taký pocit, že 
v Trenčíne by sa zišlo zriadenie samostatnej komisie dopravy.   
Pán Hartmann – sú mestá, kde fungujú samostatné komisie. Ale všetky tieto činnosti navzájom 
súvisia.   
Pán Guga – Aj v prípade samostatných komisií je v prípade prelínajúcich sa tém možnosť zvolávania 
spoločných zasadnutí komisií.  
Pán Medal – už sme mali spoločné zasadnutie komisie ŽPDIaUP a FMK a bolo to v prospech veci. 
 

6. Záver 
 
Pán Medal Na záver predseda cyklokomisie poďakoval všetkým členom cyklokomisie za odvedenú 
prácu.  
 
 
V Trenčíne, 26. 9. 2022 
Zapísal: Ing. arch. Guga 
           Richard Medal 

Predseda cyklokomisie 


